
NOTICE OF STUDY COMPLETION 
Detail Design and Class Environmental Assessment 
For a Commuter Parking Lot on Highway 138, Northeast of the Cornwall 
Centre Road and Brookdale Avenue Intersection, WP 4138-16-01  

The Ontario Ministry of Transportation (MTO) has retained Stantec Consulting 
Ltd. to undertake a Detail Design and Class Environmental Assessment (Class 
EA) Study for the construction of a commuter parking lot on Highway 138, to the 
northeast of the Cornwall Centre Road and Brookdale Avenue intersection in the 
Township of South Stormont.  

The Project improves commuter options along Highway 138 for those using the 
highway. Details of the Project and the construction staging and traffic 
management plan were presented at the online Public Information Centre in 
December 2018. The Project Recommended Plan includes: 

• Construction of a commuter parking lot with 65 standard parking spaces, 
4 barrier free spaces, and 2 van spaces 

• Installation of illumination and signage 

The Project website (cornwallcarpool.ca) will be maintained for the duration of 
construction. 

THE PROCESS 

This Detailed Design study has followed the approved planning process for 
Group ‘B’ projects under the Class Environmental Assessment for Provincial 
Transportation Facilities (2000). A Design and Construction Report (DCR) has 
been completed to document the final design, construction staging and 
environmental mitigation measures for this project. The DCR is available for a 
30-day review period from May 23, 2019 to June 21, 2019.  

REVIEW LOCATIONS 

The DCR is available beginning May 23rd, 2019 on the Project website (cornwallcarpool.ca) and at the locations listed 
below: 

Township of South 
Stormont Municipal 
Office 
2 Mille Roches Road 
Long Sault, Ontario 
Monday to Friday:  
8:30 a.m. – 4:30 p.m. 
 

City of Cornwall  
Clerk’s Office  
360 Pitt Street 
Cornwall, Ontario  
Monday to Friday:  
8:30 a.m. – 4:30 p.m. 
 

County Library Stormont, 
Dundas & Glengarry – 
Avonmore Branch 
16299 Fairview Drive 
Avonmore, Ontario 
Tuesday: 3:00 p.m. – 8:00 p.m. 
Wednesday:  
10:00 a.m. – 3:00 p.m. 
Thursday: 4:00 p.m. – 8:00 p.m. 
Friday: 1:00 p.m. – 4:00 p.m. 
Saturday: 10:00 a.m. – 1:00 p.m. 

Cornwall Public Library 
45 Second Street East 
Cornwall, Ontario 
Monday – Thursday:  
9:00 a.m. – 8:30 p.m. 
Friday & Saturday:  
9:30 a.m. – 5:00 p.m. 
Sunday: 1:00 p.m. – 5:00 p.m. 
 

COMMENTS 

Please provide your comments by June 21st, 2019. Once the comment period is over and it has been determined that 
there are no outstanding concerns the project will commence the construction phase based on regional priorities, funding, 
and environmental clearance. If you wish to have your name added to the project mailing list or have questions about the 
study, please contact: 

Mr. Angelo Renon, P.Eng. 
Consultant Project Manager 
Stantec Consulting Ltd. 
1331 Clyde Avenue, Suite 400 
Ottawa ON K2C 3G4 
Tel: (613) 722-4420 
Fax: (613) 722-2799 
comments@cornwallcarpool.ca 

Ms. Gizelle Cotton, P.Eng. 
MTO Project Engineer 
Ministry of Transportation Eastern Region 
1355 John Counter Boulevard, Postal Bag 4000 
Kingston ON K7L 5A3 
Tel: (613) 547-1799 
Toll-free: 1-800-267-0295 
Fax: (613) 540-5106 
comments@cornwallcarpool.ca 

You are encouraged to visit the project website, cornwallcarpool.ca. If you have any accessibility requirements in order to participate 
in this project, please contact one of the Project Team members listed above. 

Comments and information are being collected to assist the MTO in meeting the requirements of the Ontario Environmental Assessment 
Act.  Information will be collected in accordance with the Freedom of Information and Protection of Privacy Act.  All comments will be 
maintained on file for use during the study and, with the exception of personal information, may be included in study documentation 
and become part of the public record. Version française disponible en composant le (613) 722-4420, (Angelo Renon). 



AVIS DE FIN D’ÉTUDE 
Conception détaillée et évaluation environnementale de portée générale 
Stationnement pour navetteurs sur l’autoroute 138, nord-est de l’intersection du 
chemin Cornwall Centre et de l’avenue Brookdale, WP 4138-16-01 

Le ministère des Transports de l’Ontario (MTO) a retenu les services de Stantec 
Consulting Ltd. pour effectuer une étude de conception détaillée et une évaluation 
environnementale de portée générale pour la construction d’un stationnement pour 
navetteurs sur l’autoroute 138, au nord-est de l’intersection du chemin Cornwall Centre 
et de l’avenue Brookdale, dans le canton de South Stormont.   
Le projet vise à améliorer les options des navetteurs utilisant l’autoroute 138. Les 
informations sur le projet, incluant la préparation des travaux et le plan de gestion de la 
circulation, ont été présentées à la séance d’information publique en décembre 2018. 
Le plan recommandé inclut les éléments suivants : 

• Construction d’un stationnement pour navetteurs offrant 65 places standards, 
4 places à accès facile et 2 places réservées aux fourgonnettes. 

• Installation d’éclairage et de signalisation. 

Le site Internet du projet (cornwallcarpool.ca) sera en ligne pour toute la durée des 
travaux. 
 

LE PROCESSUS 
L’étude de conception détaillée respecte le processus de planification approuvé des 
projets du « groupe B » en vertu de l’Évaluation environnementale de portée générale 
pour les routes provinciales (2000). Un rapport de conception et de construction (RCC) 
a été réalisé afin de présenter le plan final, la phase de préparation des travaux et les 
mesures d’atténuation environnementales du projet. Ce rapport est disponible pour 
consultation durant 30 jours, du 23 mai 2019 au 21 juin 2019.  

 

POUR CONSULTER LE RAPPORT DE CONCEPTION ET DE CONSTRUCTION 
Le RCC sera disponible à compter du 23 mai 2019 sur le site Internet du projet 
(cornwallcarpool.ca) ainsi qu’aux endroits suivants : 

 

Bureau municipal du 
canton de South 
Stormont 
2, ch. Mille Roches  
Long Sault (Ontario) 
Lundi au vendredi :  
8 h 30 - 16 h 30  
 

Ville de Cornwall  
Bureau du greffier  
360, rue Pitt 
Cornwall (Ontario) 
Lundi au vendredi :  
8 h 30 - 16 h 30  

 

Bibliothèque du canton de Stormont, 
Dundas et Glengarry – succursale 
Avonmore 
16299, Fairview Drive 
Avonmore (Ontario) 
Mardi : 15 h - 20 h  
Mercredi : 10 h - 15 h 
Jeudi : 16 h - 20 h 
Vendredi : 13 h - 16 h 
Samedi : 10 h - 13 h  
 

Bibliothèque publique de Cornwall 
45, Second Street East 
Cornwall (Ontario) 
Lundi au jeudi : 9 h - 20 h 30 
Vendredi et samedi : 9 h 30 - 17 h  
Dimanche : 13 h - 17 h 
 

COMMENTAIRES 
Veuillez soumettre vos commentaires d’ici le 21 juin 2019. Une fois la période de commentaires terminée, et s’il ne reste aucune 
préoccupation, le projet ira de l’avant avec la phase de construction en fonction des priorités régionales, du financement et des 
autorisations environnementales. Si vous souhaitez ajouter votre nom à la liste d’envoi du projet ou si vous avez des questions au sujet 
de l’étude, veuillez communiquer avec les personnes suivantes : 

 

Angelo Renon, P. Eng. 
Chargé de projet et consultant 
Stantec Consulting Ltd. 
1331, avenue Clyde, bureau 400 
Ottawa (Ontario) K2C 3G4 
Tél. : 613 722-4420 
Téléc. : 613 722-2799 
comments@cornwallcarpool.ca 

Gizelle Cotton, P. Eng. 
Ingénieure de projet 
Ministère des Transports, région de l’Est 
1355, boul. John Counter, sac postal 4000 
Kingston (Ontario) K7L 5A3 
Tél. : 613 547-1799 / Sans frais : 1 800 267-0295 
Téléc. : 613 540-5106 
comments@cornwallcarpool.ca 

Nous vous invitons à consulter le site Internet du projet au cornwallcarpool.ca. Si, afin de participer à ce projet, vous souhaitez faire 
valoir des exigences en matière d’accessibilité, veuillez communiquer avec l’un des membres de l’équipe du projet dont les 
coordonnées figurent ci-dessus. 

Nous recueillons les commentaires et les renseignements relatifs à ce projet afin d’aider le MTO à respecter les exigences de la Loi sur 
les évaluations environnementales de l’Ontario. L’information sera recueillie conformément à la Loi sur l’accès à l’information et la 
protection de la vie privée. Tous les commentaires seront conservés dans les dossiers afin d’être utilisés dans le cadre de l’étude, et à 
l’exception des renseignements personnels, ils peuvent être inclus dans la documentation de l’étude et faire partie des archives 
publiques.  
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